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. Tema: SÓSU uddannelsen

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling

Kommunikations- og udviklingskonsulent Randi Kofoed Jørgensen samt uddannelsesvejleder Sabrina Pansa
gæster rådet til en temadrøftelse omkring SÓSU.

SÓSU Nykøbing Falster har åbnet en afdeling i Vordingborg og ønsker dialog med rådet omkring vejledning til,
hvordan de kan nå ud til nogle af de borgere, som rådet repræsenterer i kommunen.

SÓSU tilbyder uddannelserne social- og sundhedsassistent, pædagogisk assistent og social- og
sundhedshjælper. Derudover udbyder de en lang række AMU-kurser.

SÓSU ser et stort potentiale for at tilbyde deres uddannelser til blandt andet personer med udenlandsk
baggrund og har historisk set haft rigtig god succes med det.

Punktet er sat på dagsordenen fra kl. 17.30-18.30

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

Integrationsrådet drøfter muligheder for at udbrede SÓSUs tilbud til de borgere, som rådet
repræsenterer

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Repræsentanterne fra SÓSU Nykøbing startede med at give et oplæg omkring uddannelsen og de forskellige
muligheder her. 

SÓSU Nykøbing fortalte bl.a. om projekt 'Vejen til SÓSU', som er et forberedende kursusforløb, før man
starter uddannelse. Her bliver man ansat som ufaglært u kommunen. Forløbet tager 7 måneder med skole og
praktik. Forløbet kræver bl.a., at man har bestået Danskprøve 2 alle moduler eller Danskprøve 3, have
matematik svarende til 9. klasse samt gældende opholdstilladelse. 

Der er Infomøder om 'Vejen til SÓSU' her:

• 26. september kl. 17-19 på SOSU Nykøbing F.
• 12. oktober kl. 10-12 på SOSU Nykøbing F.

Tilmelding på sosunyk.dk/vejentilsosu

Undervejs i oplægget var der mulighed for spørgsmål og dialog med rådet. 

Integrationsrådet takkede afslutningsvis SÓSU Nykøbing for et godt oplæg og et spædende besøg. 
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. Godkendelse af dagsorden

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling
Dagsorden inkl. bilag er fremsendt til Integrationsrådets medlemmer.

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

dagsorden godkendes.

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Dagsordenen blev godkendt uden nogen bemærkninger.

Side 3



. Godkendelse af referat

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling
Referat fra sidste møde i Integrationsrådet er fremsendt som bilag til nærværende dagsorden.

Bilag
Referat af Integrationsrådsmøde 1. februar 2023 kl. 17_30 23-002025-13

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

referatet godkendes.

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Referatet blev godkendt uden nogen bemærkninger.
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Integrationsråd 

Referat  

Dato  1. februar 2023 

Mødetidspunkt  17:30 Sluttidspunkt 20:00 

Sted  Borger- og Arbejdsmarked – 3. sal, 1 

Medlemmer  Mehran Ebrahimi, Khedi Bekhoeva, Kirsten Rasmussen, Lisbeth 
Dithmarsen, Shadi Baker Ali, Bigman Nkunkununu, Shirin Samir, 
Mette Høgh Christiansen (A), Søren Hansen (O)  

Fraværende  Shirin Samir 
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.  Godkendelse af dagsorden 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Dagsorden med bilag er fremsendt til Integrationsrådets medlemmer. 

  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

dagsorden godkendes. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Dagsordenen blev godkendt.  
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.  Godkendelse af referat  

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Referatet fra sidste møde i Integrationsrådet er vedhæftet som bilag.  

Bilag 
Integrationsråd - Referat - 30. november 2022 kl. 17_30  22-002436-85 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

referatet godkendes. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Referatet blev godkendt.  
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.  Tema: Samarbejde og konflikthåndtering 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 
Chefkonsulent Sheila Vind er inviteret til at holde endnu et oplæg for rådet omkring samarbejde og 
konflikthåndtering. Sheila gæstede rådet i efteråret og gav en god basisintroduktion til emnet.  

Dagens tema består af kort brush-up og teambulding.  

Punktet er sat på kl. 17.35 til ca. kl. 19.00. 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

rådet med udgangspunkt i oplæg og øvelser drøfter forskellige perspektiver på og 
udfordringer i samarbejde. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Rådet havde inviteret Chefkonsulent Sheila Vind til en runde 2 ift. temaet 'Samarbejde og 
konflikthåndtering'. Sheila gæstede sidst rådet i oktober.  

Sheila gav en kort brush-up ift. konfliktteori generelt,  herunder hvad konflikter er, og hvad de 
gør ved os. Dernæst havde Sheila medbragt en teambuldingøvelse, der handleder om at se 
og italesætte hinandens styrker.  

Rådet kvitterede afslutningsvis for både oplæg og øvelse, der begge blev taget til 
efterretning.  
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.  Orientering fra formandskabet 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Formandskabet orienterer om følgende: 

  

Tilbagemelding fra Bydelsmødre (puljemidler bevilget): 

Bydelsmødre Vordingborg har sendt Integrationsrådet en tilbagemelding på deres arrangement i 
slutningen af 2022, hvortil de havde fået bevilget puljemidler af rådet. Bydelsmødre Vordingborg skriver 
således: 

"Arrangementet var en succes. Antal kvinder var fyrre og tyve børn. Der var fælles spisning med 
forskellige nationale retter. Vi præsenterede vores forening og fortalte  om vores mål og principper vi 
arbejder ud fra som frivillige. Der blev aftalt et nyt arrangement d.27 januar 2023 , som  indeholder et 
oplæg. Alle kvinder er motiveret til at møde op næste gang." 

  

Dato for fælles dialogmøde mellem Vordingborgs, Næstveds og Lollands Integrationsråd: 

Lolland har som aftalt teten på næste fælles dialogmøde, og datoen er fastsat. Mødet bliver afholdt på 
Lolland torsdag d. 14. september kl. 17-21.  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

Integrationsrådet tager formandskabets orienteringer til efterretning. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Tilbagemelding fra Bydelsmødre (puljemidler bevilget): 

Khedi gave en tilbagemelding på det arrangement, som Bydelsmødre Vordingborg havde fået 
puljemidler til. Khedi fortalte desuden, at der arrangeres kvindecafé gennem Bydelsmødrene hver 
måned.  

Orienteringen blev taget til efterretning.  

  

Side 11



Dato for fælles dialogmøde mellem Vordingborgs, Næstveds og Lollands Integrationsråd: 

Næste fællesmøde bliver torsdag d. 14. september kl. 17-21.  

Orienteringen blev taget til efterretning.  
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.  Status på arbejdsgrupper 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Punktet er sat på dagsorden for, at arbejdsgrupperne kan give en status på deres aktuelle arbejde.  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

arbejdsgrupperne giver en status på deres aktuelle arbejde. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Arbejdsgruppen v. Mette mfl. fortalte følgende 

Newros-arrangementet: 

• Arrangementet skrider fremad. Mehran har lavet en flot invitation, og har desuden 
booket musik. 

• Iselingehallen er booket, og der kan være 720 deltagere 
• Gruppen har besluttet, at der serveres sodavand og chips, og øl kan købes. Der bliver 

ikke mad, da det bliver for uoverskueligt i denne omgang.  
• Kirsten og Khedi vil gerne være med til at hjælpe med det praktiske.  
• Der skal annonceres for arrangementet. Det aftales, at administrationen slår det op på 

Kulturnaut, på rådets egen hjemmeside og på kommunens intranet. Der skal trykkes 
200 plakater i A4, og 24 stk. i A3. Administrationen går videre med dette.  

• Administrationen sender invitationen til Næstveds og Lollands Integrationsråd. 

  

Fritidsmessen: 

• Mette fortæller, at stand er booket til messen d. 18. og 19. februar - begge dage fra 10-
16. 

• Vi skal have fundet vores PR ting, der er opmagasineret på Skiftesporet. Lærke 
undersøger nærmere.  

• Udover arbejdsgruppen deltager Khedi og Shirin også.  
• Mehran designer en ny folder til Integrationsrådet, som kan deles rundt på messen. Vi 

skal have trykt 200 stk. Dette går Administrationen videre med.  
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Arbejdsgruppen v. Kirsten mfl. fortalte følgende: 

DGI-arrangementet: 

• DGI arrangementet i efteråret gik godt. der var en 20-25 stykker, og det var en god 
dag, hvor alle morede sig. Integrationsrådets medlemmer fik snakket med mange. 

• Vi skal overveje, om vi får nok ud af sådan et arrangement taget de forholdsvis få 
deltagere i betragtning.  
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.  Temaer 2023 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 
Temaer i indeværende år skal udvælges og sættes i årshjulet. 

Integrationsrådet har tidligere peget på følgende temaer som relevante: 

  

Samarbejde og konflikthåndtering: 

Chefkonsulent Sheila Vind gav i efteråret et oplæg i rådet omkring samarbejde og konflikthåndtering. 
Det blev her aftalt, at invitere Sheila på besøg igen og repetere pointer fra oplægget (da mange var 
fraværende) samt lave lidt teambulding med rådet. Punktet er sat på i 1. kvartal.  

  

 Ældre integrationsborgere: 

Fokus på samarbejdet med ældrecentret samt mulighederne for fx muslimsk begravelse i Vordingborg. 
Ældrechefen inviteres med. Punktet er sat på i 2. kvartal. 8 

  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

Integrationsrådet drøfter og udvælger temaer for 2023. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Rådet drøftede mulige temaer for 2023 udover de, der allerede er sat på årshjulet: 

• 3. kvartal: Skolevæsenet ift. kommunikation med tosprogede familier. Gerne invitere 
chef Charlotte Grummesgård og en repræsentant fra Gåsetårnsskolen, hvor mange af 
vores tosprogede børn går. 
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.  Opfølgning på rådets økonomi og puljer 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Administrationen giver en opfølgning på rådets økonomi og pulje.  

Der er ikke forbrugt nogen midler af de 108t.kr. i 2023. 

I 2022 er der samlet set forbrugt 67tkr. ifht. et budget på 116tkr. 

Integrationsråd - vederlag og 
diæter 

  17.600 

Integrationsråd - aktiviteter   49.800 

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

opfølgningen bliver taget til efterretning.  

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Orienteringen blev taget til efterretning. 
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.  Løst og fast 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Punktet er et fast punkt på Integrationsrådets dagsordener og giver mulighed for, at løst og fast kan 
drøftes uden forudgående forberedelse.  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

Integrationsrådet drøfter, hvad der måtte være under punktet. 

  

 

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Kirsten fortalte, at Kalvehavefamiliernes FVU-dansk er flyttet til biblioteket, så deltagerne ikke 
skal helt til Kalvehave.  
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.  Evt. 

Integrationsråd den 1. februar 2023 

Sagsnr.:  Område:  

 

Kompetenceudvalg  
Integrationsrådet. 

Sagsfremstilling 

Punktet giver mulighed for at drøfte eventuelle sager, der ikke er sat på dagsorden.  

Indstilling 
Administrationen indstiller, 

at 
  

Integrationsrådets drøfter eventuelle nye sager, der ikke er på dagsorden. 

  

Beslutning i Integrationsråd den 1. februar 2023 
Fraværende: Shirin Samir 

Der var ikke noget til evt.  
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. Orientering fra formandskabet

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling

Formandsskabet orienterer om følgende:

 

Fælles konference:

Det Nationale Integrationsråd inviterer alle lokale integrationsråd til fælles konference d. 13. maj.

Der er desuden udarbejdet et spørgeskema ifbm. konference, som alle råd bedes svare på. 

 

Bilag
Program fælles konference 13.05.23 23-002025-15
DNIR Spørgeskema 23-002025-14

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

Integrationsrådet drøfter, hvem der har mulighed for at deltage i den fælles konference for alle
integrationsråd

at
 

Integrationsrådet drøfter, hvordan rådet kan udfylde det tilsendte spørgeskema

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Integrationsrådet drøftede, hvem der har mulighed for at deltage i den fælles konference for alle
integrationsråd. Bigman meldte sig. Rådet drøftede, at det vil være fint med en deltagere eller to mere.
Tilmelding sker gennem administrationen.

Integrationsrådet gennemgik det tilsendte spørgeskema fra Det Nationale Integrationsråd og gav input til de
forskellige punkter. Det blev aftalt, at administrationen herefter laver et udkast, som formanskabet skal
godkende inden indsendelse af spørgeskemaet. 
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PROGRAM FÆLLES KONFERENCE
13.05.23



MAJ

D E T  N A T I O N A L E  I N T E G R A T I O N S R Å D

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

UDLÆNDINGE- OG INTEGRATIONS-   
MINISTER KAARE DYBVAD BEK.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

RÅDETS FORMAND MARIA KAVITA 
NIELSEN.

KONFERENCE FOR
DE LOKALE INTEGRATIONSRÅD

LEDER FRA RØDE KORS’ NATIONALE AFDE-
LING NIELS SVANKJÆR CHRISTIANSEN

Alle lokale integrations-
råd inviteres med 2-3 
medlemmer, herunder 
repræsentanten, til nati-
onal konference i Oden-
se. 

Dagen byder på både 
faglige oplæg, videns-
deling, netværk og in-
spiration til hvordan I 
kan styrke jeres arbejde 
lokalt. Vi glæder os til at 
se jer

1320
23

KL. 12.00-17.00

S.U D. 1 APRIL
DNIR@SIRI.DK

KOM OG MØD 
BLANDT ANDET:

Side 21



D E T  N A T I O N A L E  I N T E G R A T I O N S R Å D

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••

FORELØBIGT PROGRAM

11.30-12.00
12.00-13.00

LØRDAG D. 13 MAJ

17.00

CLAUS BERGS GADE 7, 5000 ODENSE
COMWELL H.C. ANDERSEN ODENSE

CHECK IN

FROKOST

MØD FORMANDEN
FORMANDEN FOR DET NATIONALE INTEGRATIONSRÅD, Maria Kavita 
Nielsen,  GIVER INDBLIK I RÅDETS ARBEJDE OG ORGANISERING - EF-
TERFULGT AF SPØRGERUNDE.

DE GODE ERFARINGER
MØD REPRÆSENTANTER FRA KØGES INTEGRATIONSRÅD, SOM FOR-
TÆLLER OM DERES ERFARINGER INDENFOR LOKALT RÅDSARBEJDE. 

PAUSE

MODTAGELSE UKRAINE
OPLÆG MED Niels Svankjær Christiansen FRA RØDE KORS’ NATIONALE 
AFDELING MED FOKUS PÅ INTEGRATION AF UKRAINERNE - HVAD HAR 
VI LÆRT, OG HVAD ER VIGTIGT AT VÆRE OPMÆRKSOM PÅ I ÅRENE 
DER KOMMER. 

TALE FRA UDLÆNDINGE- OG 
INTEGRATIONSMINISTEREN
MINISTERENS BUDSKABER TIL INTEGRATIONSRÅDENE.

TAK FOR I DAG
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DNIR SPØRGESKEMA



1/3 

 

 
 
 
 

FOKUS FOR JERES ARBEJDE 

Hvilke emner fylder i jeres 
arbejde her i foråret 2023? 
 
F.eks. beskæftigelse, 
mangfoldighed, antidiskrimination 
eller lignende 
 
 
 
 

 

Hvilke aktiviteter, planer eller 
lignende har I lagt for jeres 
arbejde i 2023?  
 
F.eks. arrangementer, udtalelser, 
aktiviteter etc. 
 
 
 
 

  

Hvis I skulle fortælle om én eller 
to gode oplevelser/erfaringer I 
har haft med integrationsrådets 
arbejde her det seneste år, hvad 
skulle det så være?  
 
F.eks. et arrangement i har 
afholdt, noget I er kommet 
igennem med til politikkerne, en 
udtalelse i har afgivet, eller noget 
andet, hvor i bagefter tænker, at 
det gav jer energi og gjorde en 
forskel 
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JERES SAMARBEJDE OG INDFLYDELSE  

I hvilken grad samarbejder I med 
kommunalpolitikere og/eller 
kommunens forvaltning? Hvis I 
samarbejder, hvad samarbejder I 
så om? Og hvordan mener I, at 
dette samarbejde fungerer?  
 
Der er mange måder at samarbejde 
på. Eksempler på samarbejde kan 
være  

- At I har faste eller ad hoc 

møder med kommunen 

(enten politikere eller 

embedsmænd)  

- At I bliver inddraget og lyttet 

til, når der skal udformes 

lokal integrationspolitik eller 

andet 

- At I bliver inddraget, når 

kommunen skal få sine 

indsatser til at virke  

  

I hvilken grad samarbejder I med 

andre lokale aktører? Hvis I gør – 

hvad samarbejder I om, og 

hvordan fungerer samarbejdet?  

 

Andre lokale aktører kan fx være 

skoler, organisationer, 

uddannelsesinstitutioner eller 

lignende. 

 

Samarbejdet kan tage mange 

former. Det kan fx være 

arrangementer, temaaftener, 

kulturdage, input til kommunens 

indsatser eller lignende.  
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GENERELT 

Mere generelt – Er der andet, der 
er relevant at vide i forhold til 
jeres arbejde?  
 
Det kan være alt, I gerne vil give 
videre til Det Nationale 
Integrationsråd – lige fra jeres 
overvejelser om jeres 
arbejdsforhold til konkrete 
begivenheder eller lignende, som I 
gerne vil fremhæve. 
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. Status på arbejdsgrupper

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling

Punktet er sat på dagsordenen, for at arbejdsgrupperne kan give en status på deres arbejde. 

Formandskabet har på forhånd modtaget følgende punkter:

• Udflugt Geocenter Møn d. 25.05.23 (v. Kirsten)
• Newrooz (v. Mette og Mehran)
• Fritidsmessen (v. Mette og Mehran)
• Efterårets aktiviteter (v. Mette og Mehran)

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

Integrationsrådet drøfter status i arbejdsgrupperne og tager deres orienteringer til efterretning.

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Udflugt Geocenter Møn d. 25.05.23:

• Arbejdsgruppen ved Kirsten og Lisbeth orienterede om, at de gerne vil stå for en udflugt til Geocenter
Møn d. 25.05.23. Georgcentret vil ikke sponsere billetter men i stedet tilbyde dem til nedsat pris.
Udflugten arrangeres i samarbejde med Røde Kors i Vordingborg og Stege. Røde Kors dækker
halvdelen af udgifterne. Integrationsrådet blev spurgt, om de vil dække den resterende halvdel (ca.
8.000 kr.). Dette indvilligede rådet i. Kirsten er tovholder på arrangementet. 

Newrooz:

• Arbejdsgruppen ved bl.a. Mette og Mehran fortalte om gennemførelsen af Newrooz-arrangementet.
Overordnet havde de en rigtig god oplevelse med arrangementet, og Mehran fremhævede især
rådsmedlemmernes gode samarbejde omkring arrangementet. Men det var en stor opgave at løfte, og
rådet drøftede på bagkant af erfaringerne med arrangementet, om det er for stor en opgave for rådet.
Hvis rådet skal stå for et lignende arrangement til næste år, vil det kræve flere ressourcer.

Fritidsmessen:

• Integrationsrådet havde fået en fin stand, der lå godt i midten. Der var generelt en god stemning på
messen, det var rart at være med, og der var en god service fra DGI-huset. Det var dog oplevelsen, at
der manglede nogle flere stande og nogle flere tilbud - særligt tilbud til børn (lege, kreative, mm).
Derudover vil det være godt med mere reklame og markedsføring, evt. noget fælles PR til de sociale
medier, som alle stande kan videreformidle. Og så skal forretninger og erhverv lokalt orienteres og
inviteres mere målrettet. Navnet skal ændres til noget der både dækker erhverv, boligselskaber,
kommune, foreninger, små fritidserhverv, bilforhandlere mm. Et navn som flere kan se sig selv i.
Derudover skal stednavnet altså Vordingborg indgå. F.eks.: Multimessen, Vordingborg eller Messen,
Vordingborg. 

Efterårets aktiviteter:
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• Dragefestival: Rådet drøftede, at de har en oplevelse af, at der er faldende interesse for arrangementet.
Derudover kræver afholdelse af arrangementet flere ressourcer, end der har været de sidste år..
Integrationsrådet besluttede at holde pause med at arrangere dragefestival - medmindre der er et par
stykker fra rådet, der brænder for det og kan lægge de fornødne ressourcer.

• Foredrag: Rådet drøftede, at der er relevant med et foredrag af oplysende karakter. Men der har været
meget begrænset deltagelse til de sidste arrangementer, og det er en dyr post. Derfor er det vigtigt, at
vi får skabt noget mere opmærksomhed om et eventuelt foredrag, så vi kan fremme deltagelsen.
Oplægsholder skal desuden gerne være 'kendt', da det vil trække flere til. Prisen er da også tilsvarende
højere. Rådet blev enige om, at hvis der skal holdes et nyt foredrag, så skal der lægges en del
ressourcer i det fra rådet og hjælpere. Hvis vi ikke har ressourcerne, så kan det ikke lade sig gøre.
Rådet besluttede at tage punktet på til næste Integrationsmøde.

• Prisoverrækkelse 2023: Rådet godkendte, at arbejdsgruppen må gå videre med arrangementet. 
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. Opfølgning på rådets økonomi og puljer

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling

Punktet er sat på dagsorden for at give en status på rådets økonomi og puljer.

Nedenfor følger en status.

Der er udgifter i forbindelse med bl.a. Fritidsmessen og Newrooz-arrangementet, der ikke er medregnet. 

Total 7.264 107.999 100.735

Integrationsråd 7.264 107.999 100.735

Integrationsråd - vederlag og diæter

Integrationsråd - aktiviteter 7.264 107.999 100.735

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

integrationsrådet tager den økonomiske status til efterretning. 

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Status blev taget til efterretning. 
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. Løst og fast

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling
Punktet er fast på dagsordenen, så rådet kan drøfte, hvad der måtte røre sig af løst og fast. 

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

integrationsrådet drøfter, hvad der måtte være aktuelt.

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Kirsten tog op, at Røde Kort har en oplevelse af, at det er svært at bygge bro til de ukrainere, der er
kommet til vores område. De får de samme tilbud fra Røde Kors, som andre integrationsborgere, og
der bliver ikke gjort en særlig indsats for dem - det er ens for alle. Integrationsrådet drøftede i den
forbindelse, at det er deres oplevelse, at mange ukrainere har tanker om at vende hjem til Ukraine,
når det er muligt. Dette kan muligvis forklare, hvorfor de ikke er så opsøgende ift. til de forskellige
integrationstilbud, som f.eks. Røde Kors har. 
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. Evt.

Integrationsråd den 13. april 2023

Sagsnr.:  Område:

Kompetenceudvalg
Integrationsrådet.

Sagsfremstilling
Punktet er sat på dagsorden for at give mulighed for evt. indkomne punkter.

Indstilling
Administrationen indstiller,

at
 

integrationsrådet drøfter evt. indkomne punkter

 

Beslutning i Integrationsråd den 13. april 2023
Fraværende: Mette Høgh Christiansen (A)

Lisbeth udtræder af Integrationsrådet efter mange år i rådet. Integrationsrådet takkede derfor Lisbeth for al
hendes flotte arbejde i forbindelse med funktionen. Lisbeths suppleant Maria træder fremover ind som
ordinært medlem af rådet. 

Administrationen orienterede om, at der kommer en ny sekretær for rådet. Dette udmeldes, så snart det er på
plads. 
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